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BR.0052-4-2/11  
Protokół Nr IV/2011 

sesji Rady Gminy Czerwonak, 
która odbyła się w dniu 20 stycznia 2011 r. 

 
 

 Sesję rozpoczęto o godzinie 16.00, a zakończono o godzinie 21.10. Z ustawowego 
składu Rady Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach wzięło udział 21 radnych  
(lista obecności stanowi załącznik nr 1) oraz Wójt, Zastępcy Wójta, Sekretarz, Radca Prawny, 
Skarbnik, Starosta Jan Grabkowski oraz przedstawiciele Komendy Wojewódzkiej i Miejskiej 
Policji w Poznaniu, Sołtysi, Przewodniczący Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy lokalnej. 
 
 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu III sesji. 
4. Uchwała zmieniająca uchwałę 14/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 grudnia 

2010 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2011 r.  
5. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych Komendzie Wojewódzkiej 

Policji w Poznaniu na dofinansowanie budowy Komisariatu Policji w Czerwonaku. 
6. Uchwała w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenów wsi Owińska.  
7. Uchwała w sprawie zniesienia pomnika przyrody. 
8. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Gminie Czerwonak na 2011 r. 
9. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w 

Gminie Czerwonak na lata 2011-2013. 
10. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 229/XXXIII/2008 z dnia 18 grudnia 2008 r. w sprawie 

uchwalenia Gminnego Programu Ochrony i Promocji Zdrowia Mieszkańców Gminy 
Czerwonak na lata 2009-2013. 

11. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 389/LX/2006 Rady Gminy Czerwonak z dnia 21 
września 2006 r. w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Potasze. 

12. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 384/LIX/2006 Rady Gminy Czerwonak z dnia 17 
sierpnia 2006 r. w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Kicin. 

13. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Bolechowo-Osiedle. 
14. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Kicin. 
15. Uchwała w sprawie utworzenia Stowarzyszenia Metropolia Poznań. 
16. Uchwała w sprawie zasad i trybu przyznawania i pozbawiania stypendiów sportowych 

dla zawodników osiągających wysokie wyniki sportowe. 
17. Informacja Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Rady Gminy Czerwonak na temat 

uzgodnień dotyczących spalarni z Przewodniczącym Komisji Ochrony Środowiska 
Rady Miasta Poznania.   

18. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy   
      między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
19. Wolne głosy i wnioski. 
20. Zamknięcie sesji. 

 
 
 
Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad 
dokonał Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak, który przedstawił nową Sekretarz Gminy 
Joannę Kowalczyk-Chudy. W imieniu Rady Gminy, Przewodniczący złoŜył gratulacje, Ŝyczył 
sukcesów i zadowolenia z pracy oraz merytorycznej współpracy z radą dla dobra  
mieszkańców gminy. 
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Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 
 Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad. 
 Wójt Mariusz Poznański po zapoznaniu się z wnioskiem Komisji Gospodarki Przestrzennej 
i Budownictwa w sprawie trybu rozpatrywania projektów uchwał dotyczących planów    
zaproponował zdjęcie z porządku obrad punktu 6 - uchwała w sprawie zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenów wsi Owińska. Wyjaśnił, Ŝe organ 
wykonawczy nie zdąŜył przygotować materiałów, o które prosiła komisja.  
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zaproponował w punkcie 6 - informację Wójta 
na temat planów zakupu przez miasto Poznań budynku Domu Nauczyciela Akademickiego 
w Koziegłowach. W tym punkcie rada powinna uzyskać informacje o dotychczasowych 
ustaleniach z miastem Poznań w tym zakresie.  
 Radna Maria Libera powiedziała, Ŝe punkt naleŜy poszerzyć o zajęcie stanowiska i 
złoŜenie oświadczenia do władz miasta Poznania. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie zdjęcie z porządku 
obrad pkt 6 - uchwała w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenów wsi Owińska i wprowadzenie w to miejsce - Informacja Wójta na 
temat planów zakupu przez miasto Poznań budynku Domu Nauczyciela Akademickiego w 
Koziegłowach, zajęcie stanowiska w tej sprawie. Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie w/w zmiany do porządku obrad. W głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 17 
obecnych na sali. Zmiany zostały przyjęte jednogłośnie. 
 Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zmieniony porządek obrad.  
W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Zmieniony porządek obrad 
został przyjęty jednogłośnie. 
 
Porządek obrad po zmianie: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu III sesji. 
4. Uchwała zmieniająca uchwałę 14/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 

grudnia 2010 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2011 r.  
5. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych Komendzie Wojewódzkiej 

Policji w Poznaniu na dofinansowanie budowy Komisariatu Policji w Czerwonaku. 
6. Informacja Wójta na temat planów zakupu przez miasto Poznań budynku Domu 

Nauczyciela Akademickiego w Koziegłowach, zajęcie stanowiska w tej sprawie. 
7. Uchwała w sprawie zniesienia pomnika przyrody.  
8. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Gminie Czerwonak na 2011 r. 
9. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Czerwonak na lata 2011-2013. 
10. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 229/XXXIII/2008 z dnia 18 grudnia 2008 r. w 

sprawie uchwalenia Gminnego Programu Ochrony i Promocji Zdrowia 
Mieszkańców Gminy Czerwonak na lata 2009-2013. 

11. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 389/LX/2006 Rady Gminy Czerwonak z dnia 21 
września 2006 r. w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Potasze. 

12. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 384/LIX/2006 Rady Gminy Czerwonak z dnia 17 
sierpnia 2006 r. w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Kicin. 

13. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Bolechowo-Osiedle. 
14. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Kicin. 
15. Uchwała w sprawie utworzenia Stowarzyszenia Metropolia Poznań. 
16. Uchwała w sprawie zasad i trybu przyznawania i pozbawiania stypendiów 

sportowych dla zawodników osiągających wysokie wyniki sportowe. 
17. Informacja Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Rady Gminy Czerwonak na 

temat uzgodnień dotyczących spalarni z Przewodniczącym Komisji Ochrony 
Środowiska Rady Miasta Poznania.   

18. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego 
gminy   między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
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19. Wolne głosy i wnioski. 
20. Zamknięcie sesji. 

 
 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu III sesji. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół III sesji Rady Gminy 
Czerwonak, który został przyjęty 19 głosami przy 1 wstrzymującym się. W głosowaniu wzięło 
udział 20 radnych z 20 obecnych na sali.  
 
Ad.4.Uchwała zmieniająca uchwałę 14/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 grudnia 
2010 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2011 r.  
 Skarbnik Radosława Wiśniewska wyjaśniła, Ŝe zmiana do budŜetu gminy dotyczy 
wniosku Wielkopolskiego Komendanta Wojewódzkiego Policji w Poznaniu w sprawie 
dofinansowania budowy komisariatu policji w Czerwonaku. Wniosek złoŜony w dniu 30 
grudnia 2010 roku sugerował partycypację Gminy Czerwonak w kosztach w wysokości 
700 000,00zł. Szacowany całkowity koszt inwestycji wyniesie 2mln 716 tys. zł. Źródłem 
finansowania dofinansowania dla Komendy Wojewódzkiej Policji są środki pochodzące z: 
- zwrotu przez CzTBS wpłat ponoszonych przez Gminę w kwocie 208 000,00zł, 
- uruchomienia rezerwy inwestycyjnej w kwocie 100 000,00zł, 
- zwiększenia kredytu w kwocie 192 000,00zł. 
 I Zastępca Komendanta Miejskiego Policji Sławomir Jądrzak wyjaśnił, Ŝe nowy obiekt 
będzie budowany przy ul. Leśnej w Czerwonak, głównym inwestorem jest Komenda 
Wojewódzka Policji w Poznaniu. Będzie to budynek dwukondygnacyjny o powierzchni 
zabudowy 262,6 m2 i powierzchni uŜytkowej 394,0m2. Komisariat będzie budowany na wzór 
komisariatu w Wyrzysku, ale dostosowany do potrzeb gminy. Komendant przedstawił 
prezentację, która zawierała projekt oraz parametry techniczne budynku. Prezentacja 
stanowi załącznik nr  2 do protokołu. 
 Starosta Poznański Jan Grabkowski poinformował, Ŝe w budŜecie Starostwa 
zarezerwował 960 tys. zł na budowę Komisariatu Policji w Czerwonaku. Zwrócił uwagę, Ŝe 
policja prowadzi tylko dwa zadania inwestycyjne w Polsce w tym budowę w/w komisariatu. 
Zakończenie budowy jest zaplanowane na koniec 2011 roku. Starosta poinformował, Ŝe 
został wykonany projekt podziału działki przy LO w Bolechowie, jednak nie moŜna połączyć 
działań powiatu ze skarbem państwa czyli dokonać zamiany nieruchomości w Bolechowie z 
budynkiem po obecnym komisariacie. Dopiero po zrzeczeniu się przez Komendę 
Wojewódzką Policji zarządu nieruchomości, Starostwo na wniosek komunalizacyjny 
skomunalizuje budynek za zgodą wojewody na rzecz gminy. Zapewnił, Ŝe po zrzeczeniu się 
nieruchomości przez Komendę Wojewódzką Policji ze strony Starostwa nie będzie przeszkód 
na przekazanie nieruchomości. Starosta Jan Grabkowski odniósł się do zamiaru zakupu przez 
Poznań budynku Domu Nauczyciela Akademickiego w Koziegłowach. Powiedział, Ŝe jest 
jednym z projektodawców i twórców Stowarzyszenia Aglomeracji Poznańskiej, zdaniem 
Starosty tego typu decyzje powinny być poprzedzone rozmową. 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe gmina przekazuje na budowę komisariatu środki 
w wysokości 500 000 zł. Przypomniał, Ŝe gmina przekazała nieodpłatnie grunt pod budowę 
w/w komisariatu. Wójt docenia pracę policjantów, którzy zasługują na lepsze warunki pracy. 
Prosił radnych o podjęcie uchwały. 
 Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia Renata 
Walerych powiedziała, Ŝe komisja zajęła się tematem i popiera inicjatywę przekazania 
środków na budowę komisariatu. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera stwierdziła, Ŝe nie ma 
zagroŜeń dla budŜetu na wydatkowanie środków. Komisja zwróciła uwagę, Ŝe gmina staje się  
partnerem w finansowaniu inwestycji na równi ze Starostwem i Policją mimo, Ŝe nie jest to 
zadanie własne gminy. Zdaniem komisji przy podpisaniu umowy naleŜy zawrzeć określenie 
wydatkowania środków  na konkretny cel oraz ewentualny zwrot kosztów w przypadku 
rozstrzygnięcia  przetargu niŜszego niŜ wskazana kwota. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zapytał Skarbnika, czy propozycje komisji 
BudŜetu i Finansów nie powinny zostać doprecyzowane na poziomie uchwały. 
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 Skarbnik Radosława Wiśniewska wyjaśniła, Ŝe przed podpisaniem umowy 
zainteresowane strony się spotkają i skonsultują na co zostaną przeznaczone środki. 
 Zdaniem radnej Danieli Jankowskiej-Bachor nie ma znaczenia na co konkretnie 
zostaną przeznaczone środki. Zwróciła się w imieniu mieszkańców Osiedla Leśnego do 
Komendanta Komendy Miejskiej aby po wybudowaniu komisariatu zadbano o to, aby 
dzielnicowy pełniący dyŜur pracował w godnych warunkach. 
 Radny Andrzej Moczulski zapytał o koszty eksploatacji nowego budynku komisariatu. 
Zwrócił uwagę, Ŝe budynki uŜyteczności publicznej są budowane  jak najtaniej nie zwracając 
uwagi na późniejszą eksploatację. 
 Radny Marek Pietrzyński zapytał, czy Policja ma propozycje dla Gminy Czerwonak w 
zamian za przekazane środki.    
 Radny Tadeusz Sikoń zapytał, czy w kwocie 2  mln 716 tys. zł  mieści się wyposaŜenie 
komisariatu. 
 Wójt Mariusz Poznański stwierdził, Ŝe nie naleŜy decydować który podmiot na co 
przeznacza środki, gmina przekazuje 500 000 zł na wykonanie komisariatu. 
 Starosta Jan Grabkowski odpowiadając radnym powiedział, Ŝe dzisiaj buduje się 
obiekty uŜyteczności publicznej z poszanowaniem energii. Budowa komisariatu nie jest 
zadaniem własnym gminy, jest to chęć wspomoŜenia policji, zapewnienia godnych 
warunków do jej funkcjonowania.  
 Zastępca Komendanta Wojewódzkiego młodszy inspektor Romuald Głowacki  
odpowiadając radnym wyjaśnił, Ŝe technologia zastosowana przy budowie komisariatu w 
Czerwonaku jest właściwa, energooszczędna. Nie stać policji na to, aby budować obiekty, 
które w przyszłości generują duŜe koszty. Powiedział, Ŝe ewentualne oszczędności, które 
wynikną z przetargu będą wydatkowane z przeznaczeniem na potrzeby komisariatu w 
Czerwonaku. Policja ma realizować swoje zadania ustawowe, ma nadzieję, Ŝe policjanci 
pracujący w nowym komisariacie swoje obowiązki będą wykonywali jeszcze bardziej 
sumiennie. 
 Radny Wojciech Skrzekut zapytał jakie są koszty budowy budynku, a jakie 
wyposaŜenia. 
 Naczelnik Wydziału Inwestycji Komendy Wojewódzkiej podinspektor Piotr Kwilsza 
powiedział, Ŝe koszty budowy budynku to około 2 mln zł, około 250 tys. zł to koszty instalacji, a 
250 tys. zł to wyposaŜenie. 
 Przewodniczący Rady poddał po głosowanie projekt w/w uchwały.  W głosowaniu 
wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr  3 do protokołu. 
 
Ad.5. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych Komendzie Wojewódzkiej Policji 
w Poznaniu na dofinansowanie budowy Komisariatu Policji w Czerwonaku. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska wyjaśniła, Ŝe uchwała jest konsekwencją podjętej 
uchwały budŜetowej. Środki finansowe na budowę komisariatu przekazane zostaną na 
rachunek bankowy Funduszu Wsparcia Policji, Komendy Wojewódzkiej Policji w Poznaniu, po 
wcześniejszym zawarciu umowy pomiędzy Wójtem Gminy Czerwonak a Wielkopolskim 
Komendantem Wojewódzkim Policji w Poznaniu. 
 Przewodniczący Rady poddał po głosowanie projekt w/w uchwały.  W głosowaniu 
wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr  4 do protokołu. 
 Zastępca Komendanta Wojewódzkiego młodszy inspektor Romuald Głowacki  
podziękował Wójtowi, Radnym i Staroście za sfinalizowanie sprawy. Komendant zapewnił, Ŝe 
do końca bieŜącego roku budynek zostanie oddany do uŜytku. 
 
Ad.6. Informacja Wójta na temat planów zakupu przez miasto Poznań budynku Domu 
Nauczyciela Akademickiego w Koziegłowach, zajęcie stanowiska w tej sprawie. 
 Starosta Jan Grabkowski powiedział, Ŝe nieeleganckie jest to, Ŝe Wójt Gminy z 
doniesień prasowych dowiaduje się o zamiarach miasta Poznania, tego typu kwestie 
powinny być poprzedzone rozmową szefów gmin. Prosił radnych o rozdzielenie kwestii statutu 
Stowarzyszenia Metropolia Poznań od zamiaru zakupu przez Poznań budynku Domu 
Nauczyciela Akademickiego w Koziegłowach.  
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 Wójt Mariusz Poznański wyraził oburzenie wobec działań miasta Poznania. Zwrócił 
uwagę, Ŝe Poznań chce współpracować z gminami w ramach metropolii, traktować gminy 
po partnersku, ale działania, których się podejmuje są wręcz odwrotne, traktuje Gminę 
Czerwonak jak ubogiego krewnego. Wójt o sprawie dowiedział się z mediów, oburzenie było 
tym większe, gdyŜ tydzień wcześniej rozmawiał z Prezydentem Miasta Poznania przebywając 
słuŜbowo w Warszawie. Podczas wizyty Prezydent nie wspomniał o zamiarze zakupu budynku. 
Władze UAM zwracały się do Gminy Czerwonak o  wydanie decyzji o podziale gruntu, gmina 
nie otrzymała sygnalizacji, Ŝe podział jest potrzebny, aby budynek sprzedać. Wójt nie wydał 
decyzji o podziale gruntu. Poinformował, Ŝe Poznań potrzebuje budynek na zakwaterowanie 
54 rodzin z wyrokami eksmisyjnymi jest to przerzucenie cięŜaru jednej gminy na drugą. Jeśli 
Poznań zrealizuje to zadanie i mieszkańcy, którzy zamieszkają w budynku będą mieć umowę 
najmu na okres przynajmniej jednego roku wówczas z mocy prawa stają się mieszkańcami 
Gminy Czerwonak. Zakładając, Ŝe nadal nie będą płacić czynszu to miasto Poznań moŜe 
wystąpić do sądu o eksmisje i wówczas Gmina Czerwonak będzie musiała zapewnić im 
mieszkania lub płacić za niedostarczenie lokalu. Najskuteczniejszym rozwiązaniem byłoby 
wykupienie umowy od UAM, czyli przeznaczenie większych środków niŜ miasto Poznań. Kupno 
budynku jest wydatkiem majątkowym natomiast wszystkie wydatki na rodzinę będą 
wydatkami bieŜącymi. UAM zawarło umowę przedwstępną z Poznaniem z doniesień 
prasowych wynika, Ŝe opiewa ona na kwotę 2,7 mln zł. Wójt umówił się na spotkanie z 
rektorem UAM. Poinformował zebranych, Ŝe wystąpił do prof. Huberta Izdebskiego o  
przygotowanie opinii prawnej, koszty opinii pokryje Związek Gmin Wiejskich poniewaŜ jest to 
sprawa waŜna dla wszystkich gmin w Polsce. NaleŜy dąŜyć do zmiany przepisów, aby w 
przyszłości wykluczyć tego typu działania. Wójt zapytał radnych, czy są skłonni kosztem 
inwestycji rezerwowych zdecydować o wydatkowaniu kwoty około 3 mln zł na budowę 
budynku od UAM. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk powiedział, Ŝe od wielu lat obserwuje się 
nieudolność władz miasta Poznania w rozwiązywaniu swoich problemów. Zastanawiał się czy 
UAM wiedział na jaki cel ma być przeznaczony budynek, bo jeśli wiedział to wielki wstyd dla 
uniwersytetu. Wiceprzewodniczący wyraŜa zgodę na przeznaczenie środków na zakup w/w 
budynku, jednak naleŜy zastanowić się na jaki cel zostanie on przeznaczony. 
 Wójt odpowiedział, Ŝe UAM nie wiedział o zamiarach Poznania, budynek moŜe być 
przeznaczony na róŜne cele. Gmina np. nie posiada obiektu na  tymczasowy pobyt dla 
matek z dziećmi w związku z przemocą w rodzinie, potrzeby gminy są duŜe warto zastanowić 
się. 
 Radna Maria Libera powiedziała, Ŝe czas pokazać Prezydentowi Poznania, Ŝe nie 
tylko duŜy moŜe więcej, mały teŜ moŜe duŜo.  Warto zastanowić się nad wyjazdem radnych, 
władz gminy i mieszkańców na sesję Rady Miasta Poznania. Powiedziała, Ŝe zakup budynku 
powinien być ostateczną drogą po wykorzystaniu wszystkich innych moŜliwości. 
 Radna Daniela Jankowska-Bachor zwróciła uwagę Przewodniczącemu Rady, Ŝe 
pominął jej głos w dyskusji, zgłaszała się przed radną Marią Liberą. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak, zwrócił uwagę, Ŝe dokładnie widzi 
kolejność zgłoszeń, przywołał radną do porządku.  
 Radna Daniela Jankowska-Bachor wskazała na dramat ludzi, których Poznań bez ich 
zgody chce przenieść na teren innej gminy. Radna pochwaliła Wójta za podjęcie słusznych 
kroków. 
 Radny Jacek Sommerfeld stwierdził, Ŝe omawiana sprawa pokazuje słabe kontakty 
naszej gminy z miastem Poznań. Ostatnio mieszkańcy Koziegłów naraŜeni są na nieprzyjemne 
zapachy z oczyszczalni ścieków, w związku z powyŜszym zapytał na jakim  etapie są prace 
związane z likwidacją smrodu. Cieszy fakt zdecydowanych działań Wójta w zakresie budynku 
UAM, ale mieszkańcy Koziegłów oczekują równieŜ zdecydowanych działań w zakresie 
budowy spalarni i problemów związanych z oczyszczalnią ścieków. 
 Radna Ewa Banaszak zastanawia się skąd miasto Poznań wiedziało, Ŝe uniwersytet 
chce sprzedać budynek. Wyraziła uznanie dla działań Wójta, popiera zamiar zakupu przez 
gminę budynku. W związku z powyŜszym naleŜy zastanowić się nad odłoŜeniem 
zagospodarowania terenów rekreacyjnych w Koziegłowach. 
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 Radny Andrzej Moczulski zwrócił uwagę, Ŝe zakup budynku miał być ostatecznością, 
rada powinna upowaŜnić Wójta do działań blokujących zakup budynku przez miasto 
Poznań. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk poparł zaproponowane stanowisko wierzy, Ŝe 
Wójt dobrze poprowadzi sprawę.  
 Radny Robert Maciejewski równieŜ popiera działania Wójta, zdaniem radnego warto 
przyjrzeć się budŜetowi i poszukać oszczędności, a mniejsze zadania rezerwowe zrealizować. 
 Radna Krystyna Niedośpiał uwaŜa, Ŝe rada powinna upowaŜnić Wójta do zakupu 
budynku po wykorzystaniu wszystkich innych moŜliwości. 
 Wójt wyjaśnił, Ŝe potrzebuje deklaracji upowaŜniających go do rozmów z rektorem 
UAM w zakresie ewentualnego zakupu budynku. 
 Radny Zbigniew Hornik powiedział, Ŝe w w/w budynku mieszka kadra akademicka, 
która dowiedziała się Ŝe zostanie przekwaterowana na ulicę Nieszawską w Poznaniu, więc 
być moŜe stąd Prezydent wiedział o zamiarach władz UAM. 
 Ostatecznie Rada Gminy wypracowała następujące stanowisko:  Rada Gminy 
Czerwonak akceptuje działania Wójta w zakresie rozmów dotyczących pozyskania budynku 
w Koziegłowach od UAM  za kwotę około 3 mln zł. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie wyŜej 
wypracowane stanowisko rady. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na 
sali. Stanowisko zostało przyjęte 18 głosami przy 3 wstrzymujących się. 
 
Ad.7. Uchwała w sprawie zniesienia pomnika przyrody. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk uzasadniając projekt uchwały wyjaśnił, Ŝe 
zniesienie formy ochrony przedmiotowych drzew na odcinku Mielno – Wierzonka - pomników 
przyrody, jest niezbędne z uwagi na konieczność wydania decyzji administracyjnej 
zezwalającej na ich usunięcie, gdyŜ ich zły stan zdrowotny powoduje zagroŜenie dla Ŝycia i 
mienia na drodze publicznej oraz na konieczność zapewnienia bezpieczeństwa 
powszechnego.  
 Projekt niniejszej uchwały został uzgodniony z Regionalnym Dyrektorem Ochrony 
Środowiska w Poznaniu. 
Komisja Ochrony Środowiska i Rolnictwa wyraziła pozytywną opinię na temat w/w uchwały.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednomyślnie i 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad.8. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Gminie Czerwonak na 2011 r. 
 Kierownik Centrum Profilaktyki, Terapii i Rehabilitacji Marlena Łochyńska przedstawiła 
prezentację i omówiła trzy kolejne pkt porządku obrad:  

ad.7. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Gminie Czerwonak na 2011 r. 
ad.8. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 
w Gminie Czerwonak na lata 2011-2013. 
ad.9. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 229/XXXIII/2008 z dnia 18 grudnia 2008 r. w 
sprawie uchwalenia Gminnego Programu Ochrony i Promocji Zdrowia Mieszkańców 
Gminy Czerwonak na lata 2009-2013. 

 Zadania zawarte w powyŜszych programach są kontynuacją podjętych działań w 
poprzednich programach. Prezentacja jest sprawozdaniem z realizacji trzech w/w 
programów i stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 Kierownik CTPiR poinformowała, Ŝe w ubiegłym roku Gmina Czerwonak przystąpiła do 
kampanii Zachowaj Trzeźwy Umysł (do kampanii przytępiło ponad 1000 gmin), w ramach 
której Gimnazjum w Koziegłowach przystąpiło do konkursu i zrealizowało krótki film 
profilaktyczno - edukacyjny, który zdobył I nagrodę. 
 Komisja Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia zaopiniowała pozytywnie w/w 
programy, a przewodnicząca komisji Renata Walerych zwróciła się do radnych o przyjęcie 
programów do realizacji. 
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 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zapytał czy malejąca liczba rodzin objętych 
pomocą GOPS w ramach Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii wynika z malejących problemów czy moŜe 
realizatorzy programu nie docierają do wszystkich potrzebujących.  
 Kierownik CTPiR wyjaśniła, Ŝe w programie biorą udział rodziny i osoby, które zgasiły się 
po pomoc do ośrodka. 
 Radna Ewa Banaszak, Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, odnosząc się 
do profilaktyki zdrowia , zwróciła uwagę na brak na terenie gminy moŜliwości rewitalizacji 
osób starszych, rehabilitacji ruchowej, która finansowana byłaby przez NFZ i dostępna dla 
wszystkich. Radna zwróciła się do komisji merytorycznej o podjecie tematu w ramach planu 
pracy i przywrócenie osobom starszym moŜliwości stałego korzystania z bezpłatnej 
rehabilitacji.  
 Sekretarz Joanna Kowalczyk –Chudy zwróciła uwagę, Ŝe rehabilitacja wykonywana 
jest równieŜ w ramach środków przeznaczanych z poŜytku publicznego. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych, przewodnicząca komisji 
Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia, wyjaśniła, Ŝe plan pracy komisji zawiera temat 
dotyczący dostępności usług zdrowotnych na terenie gminy. 
 Radny Andrzej Moczulski zauwaŜył, Ŝe z uzaleŜnieniami, które są chorobami 
cywilizacyjnymi, naleŜy się nauczyć Ŝyć. Znaczna część środków powinna być skierowana na 
edukację dzieci i młodzieŜy, by uświadamiać tragiczne konsekwencje uzaleŜnień.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 20 głosami przy 1 
wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
 
Ad.9. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w 
Gminie Czerwonak na lata 2011-2013. 
 Projekt uchwały został omówiony w ramach w/w prezentacji. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednomyślnie i 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Ad.10. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 229/XXXIII/2008 z dnia 18 grudnia 2008 r. w sprawie 
uchwalenia Gminnego Programu Ochrony i Promocji Zdrowia Mieszkańców Gminy 
Czerwonak na lata 2009-2013. 
 Projekt uchwały został omówiony w ramach w/w prezentacji. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednomyślnie i 
stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 Kierownik CTPiR przekazała radnym ksiąŜkę „Co kaŜdy radny powinien wiedzie o 
rozwiązywaniu problemów alkoholowych w swojej gminie” 
 
Ad.11. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 389/LX/2006 Rady Gminy Czerwonak z dnia 21 
września 2006 r. w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Potasze. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak uzasadniając projekt uchwały wyjaśnił, Ŝe 
uchwałą nr 389/LX/2006 Rady Gminy Czerwonak z dnia 21 września 2006 r. zostały nadane 
nazwy ulicom w miejscowości Potasze: Kwiatowa i Dębowa. Zgodnie z załącznikiem 
graficznym nazwa – ul. Kwiatowa została ustalona dla odcinka drogi od granicy z ul. 
Kwiatową w miejscowości Bolechówko do ul. Gruszowej w Potaszach. W związku z 
rozpoczęciem ruchu budowlanego na terenach leŜących na przedłuŜeniu ul. Kwiatowej tj. 
po drugiej stronie ul. Gruszowej powstaje konieczność nadania nazwy dla odcinka drogi 
stanowiącej działki nr 410/1, 412/7 oraz północne części działek nr: 409/14, 411/4 i 413/1, 
obręb geodezyjny Owińska. Z uwagi na to, iŜ droga ta stanowi przedłuŜenie ulicy o juŜ 
nadanej nazwie proponuje się utrzymanie jej nazwy na wnioskowanym odcinku.  
 Nazwa – ul. Dębowa została ustalona dla odcinka drogi równoległego do ul. Lipowej 
od granicy z Bolechówkiem do ul. Wierzbowej w Potaszach, zgodnie z obowiązującym 
planem zagospodarowania przestrzennego naleŜy skrócić przebieg ulicy do ul. Cedrowej. 
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 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednomyślnie i 
stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
 
Ad.12. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 384/LIX/2006 Rady Gminy Czerwonak z dnia 17 
sierpnia 2006 r. w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Kicin. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak uzasadniając projekt uchwały wyjaśnił, Ŝe 
uchwałą nr 384/LIX/2006 Rady Gminy Czerwonak z dnia 17 sierpnia 2006 r. została nadana 
nazwa ulicom w miejscowości Kicin: Spokojna i Wichrowa. Nazwa dla ul. Spokojnej została 
nadana dla dz. nr 22, obręb geod. Kicin. Właściciele nieruchomości - działek nr: 17/32 i 17/33, 
obręb geod. Kicin stanowiących przedłuŜenie istniejącej ulicy wyrazili zgodę na nadanie 
nazwy ul. Spokojna równieŜ dla ich terenu. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednomyślnie i 
stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
 
Ad.13. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Bolechowo-Osiedle. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak uzasadniając projekt uchwały wyjaśnił, Ŝe 
uchwała dotyczy drogi wewnętrznej w miejscowości Bolechowo-Oisedle będącej własnością 
Gminy. 

W związku z rozpoczęciem ruchu budowlanego w tym rejonie powstała potrzeba 
nadania nazwy ulicy powstałej na podstawie obowiązujących miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego. 

Dla w/w ulicy, stanowiącej dz. nr 312/17 oraz część dz, nr 306/12, obręb geod. 
Owińska ustalono nazwę ul. Owocowa, nazwa ta nawiązuje do nazewnictwa ulic w tym 
rejonie, została zaakceptowana przez Sołtysa wsi Bolechowo-Osiedle. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednomyślnie i 
stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
 
Ad.14. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Kicin. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak uzasadniając projekt uchwały wyjaśnił, Ŝe 
uchwała dotyczy drogi wewnętrznej będącej własnością prywatną na terenie miejscowości 
Kicin. 

W związku z rozpoczęciem ruchu budowlanego w tym rejonie powstała potrzeba 
nadania nazwy dla ulicy powstałej na podstawie obowiązujących miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego. 

Z propozycją nadania nazwy dla ulicy w Kicinie – ul. Ks. Haasego wystąpił proboszcz 
parafii w Kicinie, aby podkreślić zasługi księdza dla rozwoju tej wsi oraz regionu.  

Wystąpiono do współwłaścicieli działek stanowiących drogę o wyraŜenie zgody na 
nadanie nazwy. Nazwa została zaakceptowana przez współwłaścicieli dz. nr 358/11, obręb 
geod. Kicin oraz przez Sołtysa miejscowości Kicin. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednomyślnie i 
stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  
 
Ad.15. Uchwała w sprawie utworzenia Stowarzyszenia Metropolia Poznań. 
 Wójt uwaŜa, Ŝe układ metropolitarny, w którym głos decydujący posiadają Starosta i 
Prezydent Miasta Poznania nie jest korzystny z punktu widzenia Gminy Czerwonak. W 
zaistniałej sytuacji (sprawa budynku UAM w Koziegłowach) zaproponował by odłoŜyć 
podjęcie uchwały. 
 Wiceprzewodniczący Radny Piotr Picyk, w imieniu klubu radnych Platforma 
Obywatelska RP, zgodził się z wypowiedzią Wójta oraz podkreślił, Ŝe klub wstrzyma się od 
głosu przy podejmowaniu uchwały. Uznał, Ŝe do tematu będzie moŜna wrócić jeśli stosunki 
miasto - gmina poprawią się. 
 Radna Maria Libera, przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów, powiedziała, Ŝe 
komisja podjęła decyzję o wstrzymaniu się od głosu przy podejmowaniu uchwały. 
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 Radna Ewa Banaszak zapytała czym skutkuje nie podjęcie uchwały.  
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe członkowie załoŜyciele ukonstytuują 
na najbliŜszym spotkaniu. Jeśli Gmina Czerwonak wyrazi wolę wstąpienia do związku poprzez 
uchwałę Rady Gminy to moŜe zostać przyjęta w ramach uchwały podjętej przez członków 
załoŜycieli.  
 Przewodniczący Rady złoŜył wniosek o przełoŜenie podjęcia w/w uchwały na kolejną 
sesję, która odbędzie się 17 lutego br., zwrócił się do komisji stałych o ponowną analizę 
projektu uchwały. 
 Wójt zaproponował zaproszenie Prezydenta Miasta Poznania na kolejną sesję, by 
przekonał radnych o konieczności przystąpienia Gminy Czerwonak do związku.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek formalny. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Wniosek został przyjęty 19 głosami przy 1 
wstrzymującym się.  
 
Ad.16. Uchwała w sprawie zasad i trybu przyznawania i pozbawiania stypendiów sportowych 
dla zawodników osiągających wysokie wyniki sportowe. 
 Radca Prawny Ewa Gąsiorek zwróciła się o zmianę zapisu zdania wprowadzającego, 
które otrzymuje brzmienie:  
„Ustala się  zasady i trybu przyznawania i pozbawiania stypendiów sportowych dla 
zawodników osiągających wysokie wyniki sportowe.” oraz o wykreślenie §19 ze względu na 
oczywistość zapisu.  
 Komisja Oświaty, Kultury i Sportu zaopiniowała pozytywnie projekt w/w uchwały. 
Przewodnicząca komisji zwróciła się do radnych o pomoc utalentowanej sportowo młodzieŜy 
w realizacji procedury powyŜszej uchwały.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały z wniesionymi 
autopoprawkami. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała 
została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Ad.17. Informacja Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Rady Gminy Czerwonak na temat 
uzgodnień dotyczących spalarni z Przewodniczącym Komisji Ochrony Środowiska Rady 
Miasta Poznania. 
 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń dokonując 
wstępu wyjaśnił, Ŝe z inicjatywy radnego Janusza Andrzejewskiego odbyło się spotkanie z 
Przewodniczącym Komisji Ochrony Środowiska Rady Miasta Poznania Bartoszem Zawieją. Na 
spotkaniu, które odbyło się 17 stycznia br., radny RM Bartosz Zawieja przedstawił stopień 
zaawansowania prac podjętych przez Miasto Poznań dotyczących budowy spalarni na 
terenie Dalki Poznań. Stwierdził, Ŝe Miasto Poznań nie rozwaŜa innej lokalizacji spalarni. 
Komisja poinformowała Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska Rady Miasta 
Poznania o swoich wątpliwościach, które dotyczyły podejścia Miasta Poznania do konsultacji 
społecznych, sposobu ich przeprowadzenia przez powołaną do tego firmę, a takŜe uwagi 
dotyczące braku traktowania mieszkańców i gminy jako partnerów do rozmowy. Odbyła się 
równieŜ dyskusja na temat konieczności wykonania badań, które zgodnie z protokołem 
uzgodnień z czerwca 2010 r. miały zostać współfinansowane przez Gminę Czerwonak i Miasto 
Poznań. Nadal brak deklaracji Miasta co do wspomnianych ustaleń. Gmina Czerwonak 
zleciła wykonanie badań biologicznych powietrza atmosferycznego w otoczeniu COŚ 
Koziegłowy finansując je z własnych środków. Komisja zobligowała Wydział Gospodarki 
Komunalnej i Ochrony Środowiska do powtórnego wystąpienia do Prezydenta Miasta 
Poznania w sprawie jednoznacznej deklaracji dotyczącej współfinansowania badań tła 
chemicznego powietrza atmosferycznego w Koziegłowach. Na ten cel w budŜecie gminy 
zarezerwowane zostało 50 tys. zł. Komisja zdecydowała się monitorować na bieŜąco sprawy 
dotyczące ochrony środowiska na styku interesów Miasta Poznania i Gminy Czerwonak, ze 
szczególnym naciskiem na budowę spalarni i działalność Centralnej Oczyszczalni Ścieków. 
Komisja przejmie zakres działania doraźnej Komisji ds. Monitorowania Lokalizacji Spalarni 
poprzedniej kadencji.  
 Wiceprzewodniczący Rady wyraził wątpliwość dotycząca Ŝądania od Miasta 
Poznania współfinansowania badań ze względu na moŜliwość wpływu miasta na procedurę.  
Miastu Poznań nie zaleŜy na sprawnym przeprowadzeniu badań. Zwrócił się do radnych i 



 10 

Wójta o sfinansowanie badań z budŜetu gminy, a komisję poprosił o nawiązanie kontaktu ze 
specjalistami ze stowarzyszeń ekologicznych, którzy pomogliby w określeniu tematu i zakresu 
badań.  
 Radny Andrzej Moczulski, członek Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa, uwaŜa, Ŝe 
Miasto Poznań powinno udowodnić Gminie Czerwonak, Ŝe spalarnia nie jest szkodliwą 
instalacją, a zatem Miasto powinno takie badania sfinansować. UwaŜa, Ŝe Miasto Poznań 
zdecydowane jest wybudować spalarnię, w lokalizacji najkorzystniejszej dla siebie i nie da się 
tego procesu zatrzymać. Gminie Czerwonak pozostało kontrola realizacji inwestycji. Zdaniem 
radnego badania  powietrza w Koziegłowach, które jak wielu podnosi, mają się stać 
argumentem, który powstrzyma powstanie spalani, nie powinny być finansowane z środków 
podatników gminny.  
 Radny Janusz Andrzejewski uwaŜa, Ŝe zręby tematu badań tła chemicznego 
powietrza atmosferycznego w Koziegłowach zostały zawarte w protokole uzgodnień z 
czerwca 2010 r. Z informacji jakie uzyskał koszty badań biologicznych w pobliŜu COŚ wyniosły 
ok. 20 tys. zł, a zatem, zdaniem radnego, kwota w wysokości 50 tys. zł zarezerwowana w 
budŜecie gminy powinna wystarczyć na wykonanie badań chemicznych. 
 Wiceprzewodniczący Rady odniósł się do wypowiedzi radnego Andrzeja 
Moczulskiego powiedział, Ŝe temat spalarni dotyczy wszystkich mieszkańców gminy. Uznał, Ŝe 
badania nie leŜą w interesie Miasta Poznania, są potrzebne Gminie Czerwonak jako 
argument przeciw budowie spalarni.  
 Radna Maria Libera uwaŜa, Ŝe to Gmina musi się bronić przed powstaniem spalarni i 
po stronie Gminy leŜy cięŜar udowodnienia szkodliwości spalarni. Dlatego naleŜy wykonać 
badania. Wskazała, Ŝe poprzednia Rada Gminy, działając poprzez doraźną Komisje ds. 
Monitorowania Lokalizacji Spalarni podjęła działania stosowne, efektem których jest protokół 
uzgodnień, zapisy którego naleŜy realizować. Zdaniem radnej naleŜy podjąć wreszcie 
działania. 
 Przewodniczący Rady uznał temat za bardzo powaŜny, zwrócił się do 
przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa by temat kontynuować i ustalić 
dalsze konieczne do podjęcia działania.  
 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń uwaŜa, Ŝe 
dalsze działania uniemoŜliwia brak protokołu uzgodnień, który nie został podpisany przez 
Miasto Poznań. Komisja zdecydowała, Ŝe raz jeszcze Wydział Gospodarki Komunalnej i 
Ochrony Środowiska zwróci się do Prezydenta Miasta Poznania o potwierdzenie złoŜonych 
deklaracji zawartych w protokole uzgodnień. 
 Zdaniem Przewodniczącego Rady Miasto Poznań gra na zwłokę i dlatego zwraca się 
do komisji o podjęcie działań. 
 Radny Andrzej Moczulski pokreślił, Ŝe jest zwolennikiem zapisów protokołu uzgodnień i 
sprzeciwia się wydatkowaniu środków na badania powietrza atmosferycznego w 
Koziegłowach wyłącznie z budŜetu Gminy Czerwonak.  
 Wójt porządkując dyskusję powiedział, Ŝe protokół uzgodnień, który powstał po 
spotkaniu w urzędzie gminy, nie został podpisany przez Prezydenta Miasta Poznania. 
Prezydent przesłał własną wersje uzgodnień, z którymi Gmina nie mogła się zgodzić. UwaŜa, 
Ŝe w takiej sytuacji rada Gminy powinna poinformować Radę Miasta Poznania, w formie 
skargi, o tym, Ŝe Prezydent Miasta nie podpisał do te pory protokołu uzgodnień. 
 Podkreślił, Ŝe zlecenie badań i sfinansowanie ich z własnego budŜetu spowodować 
moŜe, Ŝe Miasto Poznań nie uzna badań za wiarygodne – stąd zapisana propozycja w 
protokole uzgodnień o podziale kosztów badań. W protokole znalazł się równieŜ zapis o 
powołaniu społecznego nadzoru nad działalnością Centralnej Oczyszczalni Ścieków, 
będącej spółką, co jest na dzień dzisiejszy waŜniejszym problemem dla mieszkańców 
Koziegłów. 
 Wskazał, Ŝe w Polsce przewidziana jest budowa 12 spalarni, na które przeznaczone 
jest dofinansowania z środków Unii Europejskiej. Protesty społeczne nie wstrzymują 
postępowania administracyjnego, mogą jedynie wpłynąć na decyzje podejmowane w 
Brukseli.  
 Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe 26 stycznia br, odbędzie się spotkanie 
prezydium, na które został zaproszony równieŜ przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i 
Rolnictwa Tadeusz Sikoń, poświęcone realizacji ITPOK. 
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Ad.18. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy   
między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zwrócił się z pytaniem do Wójta czy podpisanie 
umowy na realizację kanalizacji w ul. Poznańskiej w Kicinie rozstrzyga metodę budowy 
infrastruktury.  
 Wójt wyjaśnił, Ŝe inwestycję tą prowadzi Związek Międzygminny „Puszcza Zielonka”, 
gmina nie jest bezpośrednim wykonawcą. Odgadując intencję radnego Wójt wyjaśnił, Ŝe w 
interesie Starostwa Powiatowego – zarządcy ul. Poznańskiej – byłoby połoŜenie w jednym 
wykopie kanalizacji sanitarnej i deszczowej. MoŜliwe to będzie jedynie w przypadku jeśli 
Zarząd Dróg Powiatowych porozumie się z wykonawcą i sfinansuje budowę kanalizacji 
deszczowej.  
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak dodał, Ŝe projekt kanalizacji deszczowej 
został sfinansowany z budŜetu gminy i przekazany powiatowi do realizacji. Powiat nie chce 
finansować inwestycji uznając, Ŝe ścieki deszczowe spływają z gminnych chodników i dróg, a 
zatem gmina powinna finansować budowę kanalizacji deszczowej. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk uwaŜa, Ŝe nie naleŜy finansować całej 
inwestycji, podkreślił jednak, Ŝe w interesie gminy jest moŜliwość odprowadzania deszczówki z 
dróg gminnych włączających się w ul. Poznańską.  
 Zdaniem Wójta gmina posiada alternatywne moŜliwości odwodnienia swoich dróg, 
bez korzystania z instalacji kanalizacyjnej w ul. Poznańskiej.  
 
Ad.19. Wolne głosy i wnioski. 
 Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą o wypełnienie i przekazanie do Biura Rady 
ankiet przekazanych radnym przez GOPS. 
 Przypomniał o spotkaniu prezydium 26 stycznia br., na którym omówiona zostanie 
moŜliwość spotkania przedstawicieli klubów radnych  z radnymi Miasta Poznania i rozmowa 
na tematy bieŜące – budynek UAM. 
 Przypomniał o szkoleniu dla radnych, które odbędzie się 26 stycznia o godz. 15.00 w 
sali konferencyjnej urzędu gminy. Zachęcił do udziału zwłaszcza nowych radnych.  
 Radca Prawna Kinga Wójcik, reprezentująca Panią Małgorzatę Tecław,  przedstawiła 
radzie prośbę, z którą zainteresowana występował do urzędu gminy, o przełoŜenie linii 
średniego napięcia 15kV, która biegnie przez działkę Pani Tecław. Zainteresowana posiada 
prawomocne pozwolenie na budowę wydane przez Starostę Poznańskiego na wybrany 
projekt. Po wzniesieniu piwnicy i parteru budynku decyzją Powiatowego Inspektora Nadzoru 
Budowlanego wstrzymano budowę ze względu na kolizję z linią energetyczną. Dalsza 
realizacja inwestycji uzaleŜniona jest od skablowania kolizyjnego odcinka linii energetycznej. 
Poinformowała radę, Ŝe brak rozwiązanie tego problemu przez gminę zmusi inwestorkę do 
wystąpienie o odszkodowanie  - poprzez kolizję z linią energetyczną działka nie moŜe być 
zabudowana. Brak środków na skablowanie linii, którego koszt szacowany jest na ok. 200 tys. 
zł, moŜna uzyskać – zdaniem radcy Kingi Wójcik –  po skablowaniu linii  w ramach zwrotu ze 
sprzedaŜy dwóch działek stanowiących własność gminy, sąsiadujących z działką Pani 
Tecław, których wartość znacznie wzrośnie. 
 Wójt odnosząc się do powyŜszej wypowiedzi zwrócił uwagę na błąd projektanta 
budynku, który nie przewidział kolizji z linią energetyczną. Plan miejscowy, w którym 
wrysowana jest linia, planowana do skablowania, został uzgodniony pozytywnie przez 
energetykę. Gmina sprzedając działkę przyjęła, Ŝe właściciel planując posadowienie 
budynku dostosuje się do warunków rzeczywistych. Podkreślił, Ŝe skablowanie lini 
energetycznej nie jest zadaniem własnym gminy, naleŜy do energetyki. Gmina z własnych 
środków wykonała projekt przebudowy linii, który został przekazany energetyce, która  nie 
podała konkretnego terminu podjęcia prac. Wójt podjął rozmowy z energetyką, w wyniku 
których otrzymał zapewnienie współpracy w podnoszonej kwestii.  
 Przewodniczący Rady zwrócił się do Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa o 
analizę tematu.  
 Sołtys wsi Kicin Helena Stachowiak odnosząc się do tematu kanalizacji ul. Poznańskiej 
w Kicinie powiedziała, Ŝe kanalizacja deszczowa jest waŜna nie tylko dla drogi powiatowej, 
ale równieŜ dla ulic dochodzących do niej. 
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 Radny Andrzej Moczulski zwrócił się z prośbą do prezydium o podanie merytorycznych 
argumentów potwierdzających słuszność decyzji dotyczącej rozpoczęcia sesji o godz. 16.00. 
 Radna Ewa Banaszak zwróciła uwagę na zanieczyszczenia lasów odpadami 
komunalnymi. Zdaniem radnej zapisy Regulaminu utrzymania czystości i porządku dotyczące 
ilości pojemników na odpady w zaleŜności od wielkości gospodarstwa domowego powinny 
być skrupulatnie kontrolowane przez StraŜ Gminną. Efektem braku kontroli są śmieci w lesie i 
zanieczyszczone powietrze, poniewaŜ wielu mieszkańców pali śmieci w domowych piecach.  
 Przewodniczący Rady zwrócił uwagę na problem psich odchodów zwłaszcza na 
osiedlu Leśnym w Koziegłowach. NaleŜy zmobilizować do działania StraŜ Gminną. 
 Sołtys wsi Kicin zwróciła uwagę na problem z odpadami budowlanymi, które są 
palone na placach budowy – folia, styropian worki po cemencie, wapnie, kleju.  StraŜ 
Gminna powinna zając się problemem.  
 Radna Anna Kudzia zwróciła się do radnych o wsparcie dla pomysłu zorganizowania 
w Kicinie świetlicy, miejsca spotkań dla dzieci i mieszkańców wsi adaptując istniejący 
budynek lub stawiając nowy. 
 Radny Leszek Lesiczka zwrócił się do radnych w imieniu mieszkanki gminy by zapoznali 
się z tematem obszarów chronionego krajobrazu i decyzjami dotyczącymi zabudowy Puszczy 
Zielonki i jej otuliny, by kolejne decyzje radni podejmowali w pełni wiedzy. Radny zwrócił się 
do radnych by na kaŜdą sprawę spojrzeć równieŜ sercem. 
 
Ad.20. Zamknięcie sesji. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zamknął IV sesję Rady Gminy Czerwonak. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziły: 
Magdalena Deckert 
Izabela Lesiecka 
 
 
 
                 
 
 
 
   
 
 

 


